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Jegyzőkönyv 

 
 
Készült: Dévaványa Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2010. szeptember 28-
án megtartott Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 

 Pap Tibor polgármester 
 Szarka Andrea igazgatási irodavezető 
 Gyuricza Máté műszaki ügyintéző 
 Tóth Mihályné főkönyvelő 
 Kürti Béla adóügyi ügyintéző 
 Győrfi József adóügyi ügyintéző 
  
 Nyuzó Marietta bizottság elnöke 
 Kanó József bizottsági tag 
 Dékány József bizottsági tag 
 
Meghívottak: 
 Burainé Murányi Magdolna Helytörténeti Gyűjtemény vezetője, pályázó 
 
 Hermeczi Erika jegyzőkönyvvezető 
 
 
Nyuzó Marietta – Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Köszönti a Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottság ülésén megjelenteket, Pap Tibor polgármestert, Szarka Andrea igazgatási 
irodavezetőt, Gyuricza Máté műszaki ügyintézőt, Tóth Mihályné főkönyvelőt, Kürti Béla és 
Győrfi József adóügyi ügyintézőket, Burainé Murányi Magdolnát, a helytörténeti gyűjtemény 
vezetőjét, valamint a bizottság tagjait. 

Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság tagjainak több mint a fele 
megjelent az ülésen. A Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság jelenlévő tagjainak száma 3 fő, 
távolmaradt Földi Imre és Csatári Lajos bizottsági tag. 
 
Ismerteti a napirendi pontokat, melyek a következők: 

1. Tájékoztató a komposztáló telep vagyonkezelésbe adásának és a telep működésének 
tapasztalatairól. 

 Előadó: Gyuricza Máté műszaki ügyintéző 
 

2. Tájékoztató a Tappe Kft. által végzett szervezett szemétgyűjtéssel és szállítással 
kapcsolatos tapasztalatokról.  

 Előadó: Gyuricza Máté műszaki ügyintéző 
   
3. Tájékoztató Dévaványa Környezetvédelmi Helyzetéről. 
 Előadó: Gyuricza Máté műszaki ügyintéző 
 
4. Az önkormányzat gazdálkodásának első féléves helyzetéről szóló tájékoztató 

megvitatása. 
 Előadó: Pap Tibor polgármester 
   Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 
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5. Beszámoló az adóhatósági tevékenységről. 
 Előadó: az adóiroda dolgozói 

 
6. A képviselő-testület választási ciklusban végzett munkájának értékelése.  

Előadó: Pap Tibor polgármester 

 
7. A Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény igazgatói álláshelyére beérkezett pályázatok 

véleményezése. 
Előadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezető  
 

8. Bejelentések. 
 
 

Megkérdezi a bizottság tagjait, hogy van-e valakinek egyéb önálló napirend megtárgyalására 
javaslata? 
Megállapítja, hogy önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzik el. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi pontok 
megtárgyalásával?  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
72/2010. (IX. 28.) JIÜ. Biz. hat. 
 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága a 2010. szeptember 28-án tartandó ülés napirendjét az 
alábbiak szerint fogadja el: 
 
1. Tájékoztató a komposztáló telep vagyonkezelésbe adásának és a telep 

működésének tapasztalatairól. 
 Előadó: Gyuricza Máté műszaki ügyintéző 
 
2. Tájékoztató a Tappe Kft. által végzett szervezett szemétgyűjtéssel és 

szállítással kapcsolatos tapasztalatokról.  
 Előadó: Gyuricza Máté műszaki ügyintéző 
   
3. Tájékoztató Dévaványa Környezetvédelmi Helyzetéről. 
 Előadó: Gyuricza Máté műszaki ügyintéző 
 
4. Az önkormányzat gazdálkodásának első féléves helyzetéről szóló tájékoztató 

megvitatása. 
 Előadó: Pap Tibor polgármester 
   Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 
 
5. Beszámoló az adóhatósági tevékenységről. 
 Előadó: az adóiroda dolgozói 
 
6. A képviselő-testület választási ciklusban végzett munkájának értékelése.  

Előadó: Pap Tibor polgármester 

 2



 
7. A Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény igazgatói álláshelyére beérkezett 

pályázatok véleményezése. 
Előadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezető  
 

8. Bejelentések. 
 
 

 
1. napirend: Tájékoztató a komposztáló telep vagyonkezelésbe adásának és a telep 
működésének tapasztalatairól 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér az első napirendi pont 
megtárgyalására, amely a komposztáló telep vagyonkezelésbe adásának és a telep 
működésének tapasztalatairól szóló tájékoztató  
Megkéri, hogy Gyuricza Máté műszaki ügyintézőt, hogy tájékoztassa a bizottság tagjait a 
komposztáló telep működéséről. 
 
Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Köszönti a bizottság tagjait. Elmondja, hogy a 
vagyonkezelési szerződésben foglaltak szerint a működtetőnek, az ORGANOFERM Kft-nek 
éves beszámolót kell tennie az önkormányzat részére. A vagyon működtetéséről szóló 
beszámolóját elkészítette és elfogadás céljából az önkormányzat részére megküldte. A 
beszámolóból látható, hogy nem sikerült lekötni a kapacitását a telepnek arra a mennyiségre, 
amelyet elvártak, a telep kapacitását (5000 t) sem sikerült kihasználni. Gazdaságtalan számára 
a tevékenység, nem rendelkezik megfelelő bevétellel, ennek arányában a hátraléka is jelentős 
nagyságrendű. 
Röviden ennyit kívánt elmondani a műszaki ügyintéző. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megköszöni a műszaki 
ügyintézőnek a tájékoztatást. Elmondja, hogy a bizottságnak a jogszabályi előírásoknak 
megfelelően kell vizsgálnia a beszámolót. A beszámolót olvasva az együttműködés bővítése 
érdekében három ajánlatot tettek az Önkormányzat részére.  

− Az önkormányzat tulajdonában lévő földterületek komposzttal történő ellátása, a 
komposzt kijuttatása a területre. 

− Állati hulla égető létesítése (amennyiben a lakosság vagy az Önkormányzat vállalja az 
üzemeltetési költség biztosítását). 

− Az ORGANOFERM Kft. tagja a Dél-Alföldi Biomassza Hasznosítási Innovációs 
Klaszternak. Kezdeményezésünkre a Klaszter elfogadott programjába bekerült egy 
pirolízis üzem felépítése Békés megyében. A Klaszter legutóbbi vezetőségi ülésén 
felvetették, hogy a tervezett pirolízis üzem helyszíne lehetne Dévaványa, s e felvetésük 
a Klaszter vezetői körében támogatásra talált. Amennyiben az Önkormányzat egyetért a 
pirolízis üzem létrehozásával megteszik a szükséges lépéseket a Klaszter és az 
Önkormányzat között kötendő megállapodás előkészítésére, valamint a támogatási 
pályázat előkészítésére. 

 
A komposzt termék tekintetében a testület döntött arról, hogy a Kft. bérleti díj tartozása 
fejében nem kívánnak átvenni komposzt terméket, ismeretlen összetételű komposztot ne 
alkalmazzanak a földeken. Nem sokat hallottak viszont a Klaszter programjába történő 
bekerülés lehetőségéről, hogyan valósulna meg Dévaványán, vagy hogyan lehet 
átcsoportosítani.  
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A pénzügyi bizottság a tájékoztató jelentést valószínűleg részletesen megtárgyalta. Úgy véli, 
hogy elfogadásra javasolhatják a tájékoztatót, amely a jogszabályi előírásnak megfelelően 
készült. 
 
Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a pénzügyi 
bizottság ülésén az ORGANOFERM Kft. képviselője jelen volt, részletesen megtárgyalásra 
került a jelentés. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi a bizottság tagjait, 
hogy van-e valakinek kérdése, hozzászólása a komposztáló telep vagyonkezelőjének, az 
ORGANOFERM Kft-nek a tájékoztatójával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek elfogadásra az ORGANOFERM 
Kft-nek a komposztáló telep vagyonkezelőjének a tájékoztatóját és a hozzá kapcsolódó 
jelentést. Kéri, aki a tájékoztatót elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
73/2010. (IX. 28.) JIÜ. Biz. hat. 

 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az Organoferm Kft.-nek a 
komposztáló telep vagyonkezelőjének a 2009. évi működéséről szóló 
tájékoztatóját és a hivatal által készített ehhez kapcsolódó jelentést fogadja 
el.  
 

 
 
2. napirend: Tájékoztató a Tappe Kft. által végzett szervezett szemétgyűjtéssel és 
szállítással kapcsolatos tapasztalatokról. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a második napirendi 
pont megtárgyalására, amely a Tappe Kft. által végzett szervezett szemétgyűjtéssel és 
szállítással kapcsolatos tapasztalatokról szóló tájékoztató. Megadja a szót Gyuricza Máté 
műszaki ügyintézőnek. 
 
Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Ismerteti, hogy a közszolgáltatási szerződésben foglaltak 
szerint a közszolgáltatást ellátónak tevékenységéről éves beszámolót kell készítenie és 
elfogadás céljából azt az önkormányzat részére megküldenie. A Kft. a beszámolóját 
megküldte. 
Kiemeli, hogy a keletkezett hulladék mennyiség tekintetében lényegi változás nem történt. 
A TAPPE Kft. beszámolóját kiegészítette, hogy a közszolgáltató a szociálisan rászoruló 
családok részére támogatást biztosított.  
Továbbá a szelektív hulladékgyűjtési lehetőségre is sor nyílik, elektronikai hulladékok 
gyűjtésére kerül sor, majd lomtalanítást hirdetnek meg, melyet a TAPPE Kft. bonyolít le. 
Ennyiben kívánta röviden tájékoztatni a bizottság tagjait a műszaki ügyintéző. 
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Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megköszöni a műszaki 
ügyintézőnek a tájékoztatást.  
Elmondja, hogy a szelektív hulladékgyűjtés nem működik még megfelelően, számára 
legalábbis úgy tűnik. 
 
Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Elmondja, hogy szabályozási szinten nem működik 
megfelelően, ennek számos oka van, de igazából nem is akarják teljes mértékben a szelektív 
hulladékgyűjtés bevezetését, mert ahhoz anyagi fedezetre is szükség volna. Szeretnék, ha 
bevezetésre kerülne, jó minőségű is legyen, de ez költséges. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi a bizottság tagjait, 
hogy van-e valakinek kérdése, hozzászólása a Tappe Kft. által végzett szervezett 
szemétgyűjtéssel és szállítással kapcsolatos tapasztalatokról szóló tájékoztatóval 
kapcsolatban? 
Megadja a szót Dékány József  bizottsági tag részére 
 
Dékány József - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdése, hogy a 
hulladékgyűjtésre mikor kerül sor, és milyen hulladékot szállítanak el? 
 
Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Október 9-én 1300-1600 óra között elektronikai 
hulladékok (minden elektromos árammal, akkumulátorral, elemmel működő készülék 
kizárólag megbontatlan formában), akkumulátorok, elemek és üveg anyagú palackok (a 
kereskedelemben vissza nem váltható italos, konzerves üveg alapanyagú csomagoló anyagok) 
begyűjtését szervezték meg. A Kft. konténert juttat a településre, és nem viszik el azonnal, 
utána is lehet gyűjteni kb. egy hétig. 
Következő héten, október 17-én vasárnapra pedig lomtalanítást hirdetnek meg, melyet szintén 
a TAPPE Kft. szállít el. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Kéri, hogy a helyi újságban 
legyen meghirdetve a szelektív hulladékgyűjtés és lomtalanítás időpontja. 
 
Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Természetesen meghirdetésre kerül a gyűjtéseknek az 
időpontja, újságban, helyi televízióban, plakátokon. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: A TAPPE Kft. működése a 
közszolgáltatási szerződésnek és a jogszabályoknak megfelelően történik, szabálytalanság 
nem történt. 
A tájékoztató részletesen bemutatja a Kft. működését, melyre nem kíván kitérni.  
 
Megkérdezi a bizottság tagjait, hogy van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a Tappe Kft. 
által végzett szervezett szemétgyűjtéssel és szállítással kapcsolatos tapasztalatokról szóló 
tájékoztatóval kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek a Tappe Kft. által végzett 
szervezett szemétgyűjtéssel és szállítással kapcsolatos tapasztalatokról szóló tájékoztatót 
elfogadásra.  
Kéri, aki a tájékoztató elfogadását javasolja a testületnek, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 
74/2010. (IX. 28.) JIÜ. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Tappe Szállítási és 
Feldolgozó Kft-nek a 2009. évre vonatkozó szervezett hulladékszállításról 
szóló tájékoztatóját és a hivatal által készített ehhez kapcsolódó jelentést 
fogadja el. 

 
 
3. napirend: Tájékoztató Dévaványa Környezetvédelmi Helyzetéről 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a harmadik napirendi 
pont megtárgyalására, amely Dévaványa Környezetvédelmi Helyzetéről szóló tájékoztató. A 
műszaki ügyintézőnek minden évben kötelezően el kell készítenie a tájékoztatót a 
környezetvédelemről szóló törvényben foglaltak szerint, valamint minden évben az adott 
változásokat át kell vezetnie. 
Megadja a szót Gyuricza Máté műszaki ügyintéző részére ismertetésre. 
 
Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Ismerteti, hogy elkészítette a jelentést a 
környezetvédelmi helyzetről, és aktualizálta a változásokat. Számos beruházás történt a 
településen, többek között a csapadékvíz-elvezető rendszereket reaktiválják már évek óta.  A 
település belterületén a beruházások hatására látszik a minőség javulása. Ugyanakkor a 
külterületek állapota tekintetében a testület a Körös-Berettyói Vízgazdálkodási Társulatot 
többször megkereste. Véleménye szerint nem lesz változás a külterületi csapadékvíz-elvezetés 
kérdésében, bár ígérték, hogy állami költségvetésű szervezetet hoznak létre a helyzet 
megoldására.  
Ennyiben kívánta röviden tájékoztatni a bizottság tagjait a műszaki ügyintéző. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megköszöni a műszaki 
ügyintézőnek a tájékoztatót. 
Megkérdezi a bizottság tagjait, hogy van-e valakinek kérdése, hozzászólása a Dévaványa 
Környezetvédelmi Helyzetéről szóló tájékoztatóval kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek a Dévaványa Környezetvédelmi 
Helyzetéről szóló tájékoztatót elfogadásra.  
Kéri, aki a tájékoztatót elfogadását javasolja a testületnek, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 H a t á r o z a t 
75/2010. (IX. 28.) JIÜ. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy Dévaványa 
Környezetvédelmi Helyzetéről szóló tájékoztatót jóváhagyólag fogadja el.  

 
(Dévaványa Környezetvédelmi Helyzetéről szóló tájékoztató a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi.) 
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4. napirend: Az önkormányzat gazdálkodásának első féléves helyzetéről szóló 
tájékoztató megvitatása. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a negyedik napirendi 
pontra, amely az önkormányzat gazdálkodásának első féléves helyzetéről szóló tájékoztató 
megvitatása.  
Megadja a szót Tóth Mihályné főkönyvelő részére, kérdése, hogy jogi szabályozásnak 
megfelelően készült-e el a tájékoztató? 
 
Tóth Mihályné – főkönyvelő: Elmondja, hogy az államháztartásról szóló 1992.évi XXXVIII. 
tv. 79. §. (1) bekezdése szerint az önkormányzat gazdálkodásának első félévi helyzetéről a 
vizsgált év szeptember 15-ig kell tájékoztatni a képviselő testületet. A tájékoztató tartalmazza 
a helyi önkormányzat – ideértve a helyi kisebbségi önkormányzat – költségvetési 
előirányzatainak időarányos alakulását, a tartalék felhasználását, valamint a költségvetés 
teljesülésének alakulását. Részletes tájékoztatást tartalmaz az írásos előterjesztés, illetve jól 
láthatók a táblázatból a költségvetés alakulása. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megköszöni a tájékoztatást. 
Elmondja, hogy a költségvetés bemutatása a szabályozásnak megfelel. 
Megkérdezi a bizottság tagjait, hogy van-e valakinek kérdése, hozzászólása az önkormányzat 
gazdálkodásának első féléves helyzetéről szóló tájékoztatóval kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek az önkormányzat 
gazdálkodásának első féléves helyzetéről szóló tájékoztatót elfogadásra.  
Kéri, aki a tájékoztató elfogadását javasolja a testületnek, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 H a t á r o z a t 
76/2010. (IX. 28.) JIÜ. Biz. hat. 

 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a 2010. évi költségvetés 
első féléves teljesítéséről szóló beszámolót  
 
 1 454 396 e Ft  teljesített bevétellel 
 1 059 630 e Ft  teljesített kiadással fogadja el. 

Az első félév gazdálkodási tapasztalatait a második félév gazdálkodása során 
a lehetőségekhez képest hasznosítani kell.  

 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a költségvetési rendelet 
módosítására. 
Ismételten megkéri a főkönyvelőt a tájékoztatásra. 
 
Tóth Mihályné - főkönyvelő: Két módosító javaslatot kell ismertetnie, amely a költségvetés 
főösszegét nem érintené, csak két kiadási jogcím közötti változásról kell dönteni. Az 
otthonteremtési támogatás esetén, melyre 2010-ben 5 millió forintot biztosított a testület az 
idei évre vonatkozóan, de az előirányzat 2010. évre teljesen nem biztosított.  
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Még 2009-ben döntött a testület 3 lakos részére támogatás biztosításáról. 3 x 500.000,- Ft. 
összegű támogatást ítélt meg a képviselő-testület, amely pénzforgalmi szempontból 2010. 
évben valósult meg, így 1,5 millió forint az előirányzatban hiányzik. Továbbá augusztus 26-
án átcsoportosított a testület 200 e. Ft-ot szociális célra, ez az összeg is hiányzik. Kérné, hogy 
engedélyezzék a jelenlegi 5 millió forinthoz 1.475 e. biztosítását a tartalékból. Ez által a keret 
is elfogyna. 
Továbbá a KEOP pályázat keretében az épület energetikai fejlesztésekhez megújuló 
energiaforrás hasznosítása pályázathoz önerő, amely 75 millió forint, mely összeg szerepel a 
költségvetésben, és a pályázatban 65.124 e. Ft. önerőt kellett biztosítani, így a maradvány 
9.876 e. Ft. Ugyanakkor a hő- és hűtési igény kielégítése megújuló energiaforrásokkal KEOP 
pályázat önerő része még nem került meghatározásra, erre a költségvetésben céltartalék soron 
45 millió forintot terveztek, a kérelemben jelenleg 53 millió forint került feltüntetésre, és a 
kettő közötti különbséget kell biztosítani. Kéri az engedélyt a sorok közötti átvezetésre a 
célnak megfelelőn. A rendelettervezetet az elmondottakkal módosítják. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megköszöni a tájékoztatást. 
Megkérdezi a bizottság tagjait, javasolják-e az önkormányzat 2010. évi költségvetésének 
módosítását elfogadásra a testület felé az ismertetett módosítással. Kéri, aki a költségvetés 
módosítását elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
77/2010. (IX. 28.) JIÜ. Biz. hat. 
 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az önkormányzat 2010. 
évi költségvetéséről szóló 5/2010. (II. 26.) önkormányzati rendelet 
módosításáról szóló rendelet tervezetet fogadja el, és a rendeletet alkossa 
meg. A 2010. évi költségvetési rendelet fő összege 2 253 484 e Ft-ról 
2 430 730 e Ft-ra módosul. 

 
(Az Önkormányzat 2010. évi költségvetéséről szóló 5/2010. (II. 26.) önkormányzati rendelet 
módosításáról szóló rendelet tervezete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
5. napirend: Beszámoló az adóhatósági tevékenységről. 
 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér az ötödik napirendi pont 
megtárgyalására, amely az adóhatósági tevékenységről szóló beszámoló. 
Megadja a szót az adóügyi ügyintézők részére. 
 
Kürti Béla – adóügyi ügyintéző: Fontosnak tartja elmondani, hogy hatáskör változás történt 
2010. január 1-től az iparűzési adó tekintetében. Az állami adóhatóság gyakorolta januártól a 
hatáskört, amely az adóiroda részére jelentős többletfeladatot jelentett, jelentéseket kellett 
készíteni, és sajnos kiderült mindez felesleges volt, ugyanis 2010. június 29-vel visszakerült 
az iparűzési adóval összefüggő hatáskör a helyi adóirodához. 
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A végrehajtási cselekményekkel és a kintlévőségek behajtásával kapcsolatban a pénzügyi 
bizottság ülésén is szó volt. Úgy gondolja az ügyintéző, viszonylag sikeres évet zárhattak, 
amely köszönhető annak, hogy javult a lakosok adófizetési morálja, most már látják, hogy 
nem tehetik meg, hogy évekig nem fizetnek. 
A beszámoló 4. számú táblázata bemutatja a tartozások összegét, amely 49,5 millió forint volt 
2010. január 1-jén. Az Aranykalász Szövetkezet adóhátraléka megközelíti a 10 millió forintot. 
Mivel a Szövetkezet felszámolás alatt áll, kevés az esély a hátralék behajtására. A 
cégbíróságtól meg fogják hivatalosan kérni az adatot, ténylegesen felszámolták-e a céget, 
mert az alapján törölhetik a tartozást. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megköszöni a tájékoztatást. 
Elmondja, hogy úgy látja, javult a fizetési morál, de vannak még kintlévőségek. 
 
Kürti Béla – adóügyi ügyintéző: Az iparűzési adó esetén magasabb a kintlévőség összege, 
amely a gazdasági válságnak is köszönhető. Jelentős vállalkozások, ipari vállalkozások 
jelezték gondjukat, illetve megszűnésüket. Két esetben történt fizetési halasztás kérése is. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Kérdése, hogy az elmúlt évtől 
kb. hány vállalkozás szűnt meg? 
 
Győrfi József – adóügyi ügyintéző: Elmondja, hogy nem készült kimutatás megszűnt 
vállalkozásokról, de úgy véli nem sokkal több vállalkozás szűnt meg, mint amennyi új jött 
lére. Leginkább az anyagi oldalon érződik a gazdasági válság hatása. A bevallások 
tekintetében azt látták, hogy az APEH-hoz történő átkerülés hatására többen adtak bevallást, 
igaz több esetben nem voltak adófizetők. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Kérdése, hogy a kisebb 
vállalkozások és egyéni vállalkozások adófizetési morálja hogyan alakult az utóbbi időben? 
 
Győrfi József – adóügyi ügyintéző: A kisebb vállalkozások inkább megfizetik az adót, úgy 
tapasztalják. Vannak természetesen a kisebb vállalkozásoknál is nehézségek, de 
összességében nincs nagy gond az adófizetéssel. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: A beszámolóban látható, hogy 
már a talajterhelési díj fizetése is gondot jelent. 
 
Kürti Béla – adóügyi ügyintéző: Nem jelentős tétel a talajterhelési díj. Annak kell fizetnie, aki 
nem kötött rá a csatornára. Évről évre csökken a számuk, ugyanis többen kötnek rá a 
szennyvízcsatorna-hálózatra a településen.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e még 
valakinek kérdése, hozzászólása az adóhatósági tevékenységről szóló beszámolóval 
kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
Javasolják-e a testületnek elfogadásra az adóhatósági tevékenységről szóló beszámolót.  
Kéri, aki a beszámolót elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 
 78/2010. (IX. 28.) JIÜ. Biz. hat. 

 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az adóhatósági 
tevékenységről szóló beszámolót jóváhagyólag fogadja el. 

 
6. napirend: A képviselő-testület választási ciklusban végzett munkájának értékelése.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a 6. napirendi pontra, 
amely a képviselő-testület választási ciklusban végzett munkájának értékelése. Megadja a szót 
Pap Tibor polgármesternek, amennyiben az előterjesztéshez kiegészítése van, azt tegye meg. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a tájékoztatóba igyekezett minden lényeges 
elemet leírni, bár számtalan dolog történt még. A Képviselő-testület és a bizottságok, valamint 
a hivatali munka lényeges elemeit tartalmazza az előterjesztés, valamint kitért az 
önkormányzat vagyonának alakulására, a megvalósult fejlesztésekre és a jövőbeni 
fejlesztésekre is 
 
Dékány József - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdése, hogy korábban történt-e 
kimutatás arról, hogy bizottsági illetve testületi ülésen ki hányszor vett részt? A jelenlegi 
tájékoztatóban nincs erre vonatkozóan tájékoztatást. 
 
Pap Tibor – polgármester: Nem volt a korábbi értékeléskor sem kimutatás az üléseken 
történő részvételi arányról. Egy általános tájékoztatást adott. Kitért az önkormányzat 
vagyonának alakulására, a megvalósult fejlesztésekre és a jövőbeni fejlesztésekre is. Biztos 
benne, hogy minden bizottság, valamint a testület is hozzá tudna tenni kiegészítésként az 
elvégzett feladatokhoz, csak a legfontosabbakat írta le. Nemcsak a képviselőknek, hanem a 
jegyzőnek és a hivatali és intézményi dolgozóknak, valamint az együttműködő civil, 
társadalmi, politikai, gazdasági szereplőknek is köszönetet mond. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megjegyzésként elmondja, 
hogy a jogi bizottság ülésein is voltak olyan témák, melyeket nem biztos, hogy tárgyalni 
kellett volna, illetve voltak olyan témák, melyeket jó lett volna, ha megtárgyalnak, ilyen 
például a közbeszerzések előterjesztéseit. 
 
Pap Tibor – polgármester: Szól arról, hogy a közbeszerzések esetén a törvényességi 
ellenőrzésre külső szakértőt kérnek fel, ezt a feladatot még a jegyzőnő sem vállalja fel. 
Úgy gondolja a polgármester, hogy az új képviselő testületnek nehéz dolga lesz. A jövőbeni 
fejlesztések tekintetében felsorolta milyen pályázatok vannak még elbírálás alatt, de azokhoz 
önerőt is biztosítani kell. 
 
Kanó Jószef - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Úgy véli, hogy a jelenlegi 
képviselő-testület munkáját mértéktartóan végezte.  
 
Pap Tibor – polgármester: A Képviselő-testület a jelenlegi ciklus során figyelemmel volt 
arra, hogy az addig meglévő intézményrendszert már nem tudja fenntartani, legfeljebb vagyon 
értékesítéséből, de mostanra a vagyon sem lenne meg, és az intézményhálózatot is 
csökkenteni kellene, ha utólag is. Belátta a testület, hogy amely intézményt lehet, más 
fenntartásba kell adni működtetésre (középiskola, szociális intézmény). 
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Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megköszöni Polgármester 
Úrnak a tájékoztatást. Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a képviselő-
testület választási ciklusban végzett munkájának értékelésével kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. Javasolják-e a testületnek elfogadásra a képviselő-testület 
választási ciklusban végzett munkájáról készült értékelő tájékoztatót. Kéri, aki a tájékoztatót 
elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 H a t á r o z a t 
 79/2010. (IX. 28.) JIÜ. Biz. hat. 

 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a képviselő-testület 
választási ciklusban végzett munkájáról szóló tájékoztatót jóváhagyólag 
vegye tudomásul. 

 
7. napirend: A Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény igazgatói álláshelyére beérkezett 
pályázatok véleményezése. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Elmondja, hogy Boruzsné 
Szatmári Erzsébet pályázó pályázatában úgy nyilatkozott, hogy zárt ülés keretében kéri 
elbírálni a pályázatát. Javasolja a bizottság elnöke, hogy a nyílt ülés végén, zárt ülés keretében 
kerüljön sor a napirend megtárgyalására. 
 
 
8. napirend: Bejelentések. 
 
ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének Intézkedési terve az 
országos kompetenciamérés eredményeinek tükrében 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a bejelentésekre. 
Javasolja, hogy elsőként az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységének 
Intézkedési tervét tárgyalják meg. 
Az intézkedési terv elkészítésével is a jogszabályi előírásnak kell eleget tenni. 
Megkéri az igazgatási irodavezetőt a tájékoztatásra. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Elmondja, hogy az ÁMK Ványai Ambrus Általános 
Iskola Intézményegységének Intézkedési tervet kell készíteni az országos kompetenciamérés 
eredményét figyelembe véve. A közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX. törvény 99. § (7) 
bekezdése értelmében szükséges az intézkedési terv elkészítése, és a jogszabálynak 
megfelelően az intézmény igazgatója ennek a feladatnak eleget is tett. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megköszöni az igazgatási 
irodavezetőnek a tájékoztatást. 
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola 
Intézményegységének intézkedési tervével kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait.  
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Javasolják-e a testületnek elfogadásra az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola 
Intézményegységének intézkedési tevét a mellékelt tervezet szerint. Kéri, aki az intézkedési 
tervet elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 H a t á r o z a t 
 80/2010. (IX. 28.) JIÜ. Biz. hat. 

 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az Általános Művelődési 
Központ Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységére vonatkozó - 
2009. évi Országos kompetenciamérésekre alapozott - Intézkedési tervét 
fogadja el. 
 

(Az Általános Művelődési Központ Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységére 
vonatkozó - 2009. évi Országos kompetenciamérésekre alapozott - Intézkedési terve a 
jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
Dévaványa Város Önkormányzata közművelődési feladatellátásának szakfelügyeleti 
célvizsgálata 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a következő 
előterjesztésre, amely Dévaványa Város Önkormányzata közművelődési feladatellátásának 
szakfelügyeleti célvizsgálata. Ismételten megkéri az igazgatási irodavezetőt a tájékoztatásra. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: A közművelődési feladatellátás országos 
szakfelügyeletéről szóló 23/2005. (VIII.9.) NKÖM rendelet értelmében a Nemzeti Erőforrás 
Minisztérium elvégeztette Dévaványa Város Önkormányzata közművelődési 
feladatellátásának célvizsgálatát. A megbízott szakértő dr. Horváth Attila 2010. április 15-től 
2010. június 30-ig elvégezte a vizsgálatot és elkészítette jelentését. 
A központi állami szerveknek a helyi önkormányzatokkal kapcsolatos feladatát és hatáskörét 
is szabályzó a helyi önkormányzatokról szóló 1990. LXV. törvény 97. § c) pontja alapján a 
minisztérium kezdeményezte az ellenőrzés tapasztalatainak megtárgyalását és a hozott 
határozatról való értesítésüket. A Jelentés tartalmazza a 2002. évi szakfelügyeleti jelentés 
eredményét, az abban foglalt javaslatok megvalósítását és hatására bekövetkezett változásokat. 
Vizsgálatra került a közművelődési feltételrendszer jogszabályok által meghatározott jelenlegi 
helyzete, valamint olvasható a szakértő összegző megállapítása és javaslattétele. 
Javaslatai az alábbiak: 
- a helyi rendelet módosítása. Konkretizálni szükséges a közművelődési koncepcióban 

megfogalmazott közművelődési szakfeladatokat, s az 5/2009. (III.27.) PM tájékoztató 
alapján számukkal együtt részletesen fel kell tüntetni. Továbbá a feladatellátók felsőfokú 
közművelődési szakképesítési követelményét is rögzíteni kell. 

- az önkormányzat városi szintű, szakszerűbb feladatellátását szolgálná, ha hivatalunkban 
ezzel foglalkozó munkatárs felsőfokú kiegészítő közművelődési szakképzettséget 
szerezne.  

- az ÁMK-n belül lehetővé kellene tenni, hogy a művelődési ház intézményegységben a 
szakfeladattal ténylegesen is 2 fő közművelődési szakember foglalkozzon és a 
munkatársak összehangolt munkaköri leírását el kell készíteni a közművelődési 
koncepcióban megfogalmazott feladatok figyelembevételével. 
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Elmondja az irodavezető, hogy a közművelődési dolgozó munkaköri leírása régi volt, azt 
frissítették. Szakember tekintetében az intézményegység vezetőnek van még felsőfokú 
közművelődési szakképzettsége, és jobban szerette volna a szakértő, ha még egy 
közművelődési személy lenne felvéve Kovács Jánosné mellett.  
A hivatalban személy szerint nincs közművelődési végzettsége – jelzi az irodavezető – de a 
szükséges feladatok ellátására külső szakember véleményét szerzik be, a jogszabályi 
követelményeknek így eleget tesznek. 
A Jelentésben foglalt javaslatok megvalósítására az alábbiak megvitatását is kéri: 
- A helyi közművelődésről szóló 10/2006. (III.10.) önkormányzati rendelet módosítására 
határidőként 2011. április 28-át jelölt meg. 
- Dévaványa Város Közművelődési Koncepciójának módosítására 2011. április 28-át jelölte 
meg. 
- Az Általános Művelődési Központ József Attila Művelődési Ház és Alapfokú 
Művészetoktatási Intézményegységében dolgozó közművelődési szakember munkaköri 
leírásának aktualizálása, összehangolása a közművelődési koncepcióban megfogalmazott 
feladatokkal – 2010. október 31-ét jelölte meg. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megköszöni az igazgatási 
irodavezetőnek a tájékoztatást. 
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása Dévaványa Város Önkormányzata 
közművelődési feladatellátásának szakfelügyeleti célvizsgálatával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
Javasolják-e a testületnek elfogadásra Dévaványa Város Önkormányzata közművelődési 
feladatellátásának szakfelügyeleti célvizsgálatát. Kéri, aki a közművelődési feladatellátás 
szakfelügyeleti célvizsgálatát elfogadásra javasolja, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 H a t á r o z a t 
 81/2010. (IX. 28.) JIÜ. Biz. hat. 

 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Nemzeti Erőforrás 
Minisztérium által elvégeztetett Dévaványa Város Önkormányzata 
közművelődési feladatellátásának célvizsgálatától szóló jelentést fogadja el a 
jelentésben megfogalmazott feladatok végrehajtására készült ütemtervvel 
együtt. 

 
(Dévaványa Város Önkormányzata közművelődési feladatellátásának célvizsgálatától szóló 
jelentés és a feladatok végrehajtására készült ütemterv a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e valakinek 
bejelentése? 
Megállapítja, hogy bejelentés nincs.  
Megállapítja, hogy a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 12. § (4) 
bekezdés a) pontja alapján a bizottságnak zárt ülést kell tartania vezetői megbízatás adása 
tárgyalás esetén. 
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A bizottság elnöke megkéri a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére 
szíveskedjenek a helyiséget elhagyni.  
A jegyzőkönyv a 15. oldaltól a 18. oldallal bezárólag a zárt ülés anyagát tartalmazó külön 
jegyzőkönyvben található. 
Ugyanezen jegyzőkönyv tartalmazza az ehhez tartozó határozatokat is. 
 
A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1630 órakor bezárja. 
 

Kelt: mint az első oldalon 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 
 ________________________ 
 Nyuzó Marietta  
 bizottság elnöke 
 
 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzőkönyvvezető 
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